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Szám: B/3-11/2018.        Készült: 2 példányban 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
Készült:   Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testületének 

2018. november 8-án 17,00 órai kezdettel megtartott 
közmeghallgatásról. 

 
Az ülés helye:  Batthyány Ferenc Művelődési és Kultúrotthon 

   Bozsok, Rákóczi u. 142. 
 
Jelen vannak:  Darabos Béla    polgármester 
   Deák Balázs   alpolgármester 
   Kiss Csilla    képviselő 

Hodics Andrea   képviselő 
   Saufnauer Szabolcs  képviselő 
         (5 fő)  
Tanácskozási joggal megjelentek:  

   Dr. Zalán Gábor  jegyző 
Cserkutiné Stipsics Edina pénzügyi és gazd. osztályvezető 
Németh Melinda  kirendeltség-vezető 

   Molnár Emma   igazgatási ügyintéző 
           (4 fő)                                                          

Meghívott: 0 fő        
Lakossági érdeklődő: 27 fő  
 

I. 
NAPIREND ELŐTT 

 
Darabos Béla polgármester köszönti Dr. Zalán Gábor jegyző urat, Cserkutiné Stipsics Edina 
pénzügyi és gazdálkodási oszt. vezetőt, Németh Melinda kirendeltség-vezetőt, és Molnár Emma 
igazgatási ügyintézőt és a képviselő-testületi tagokat.  
Megállapítja, hogy az ülésen az 5 fő képviselő közül 5 fő jelen van, az ülés határozatképes.  
Az ülést megnyitja.  

A Képviselő-testület határozathozatal nélkül 5 igen szavazattal elfogadja a meghívóban 
szereplő napirendi pontot 

 
NAPIRENDI PONTOK: 
 

1. Beszámoló az Önkormányzat képviselő-testületének 2018. évi munkájáról 
 Előadó: Darabos Béla polgármester 
2. Lakóhely környezeti állapotának értékelése 

Előadó: Darabos Béla polgármester 
3. Közérdekű kérdések és javaslatok 
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II. 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA: 

 
1. Beszámoló az Önkormányzat képviselő-testületének 2018. évi munkájáról 
 Előadó: Darabos Béla polgármester 
2. Lakóhely környezeti állapotának értékelése 

Előadó: Darabos Béla polgármester 
 
Darabos Béla polgármester 
Nagy szeretettel köszöntök mindenkit a mai közmeghallgatás alkalmából. A mai 
közmeghallgatáson először is szeretném értékelni az idei évet egy pár gondolattal. 
Tisztelt Képviselő testület, Tisztelt Bozsoki Polgárok! Engedjék meg, hogy egy rövid áttekintést 
tegyek a képviselőtestület 2018. évi munkáját illetően. A testület immár négy éve látja el a köz 
szolgálatát, szem előtt tartva a közösség érdekeinek képviseletét. Tavaly beszámoltam az akkori év 
nehézségeiről a várható feladatokról. Az értékelésnél elmondhatom, hogy a nehézségek ellenére is 
sikeres évet zárhatunk. Az együttműködés a Kőszegi Közös Önkormányzati Hivatallal töretlen, jó 
a munkakapcsolat mind a polgármesterek, mind a képviselő testületek és a jegyzőség dolgozói 
között. A Velemi Kirendeltség dolgozóival a Jegyző Úrral és a közös hivatali dolgozókkal végig 
azon fáradoztunk, hogy fenntarthassuk azt a színvonalat, amit eddig nyújtani tudott a 
Kirendeltség a lakosság kiszolgálása terén. Az év vége felé közeledve elmondhatom, hogy ez a 
törekvésünk sikerült, a lakosság kiszolgálása maradéktalanul teljesült szem előtt tartva az adott 
határidőket.  
Tájékoztatom a tisztelt lakosságot, hogy a törvényi előírásoknak megfelelően elkészült a falu 
TAK, azaz a Település Arculati Kézikönyve, köszönhetően elsősorban Németh Melinda 
kirendeltség-vezetőnek és az előírt képesítéssel rendelkező Szima Andrea építésznek. Az 
előírásoknak megfelelően az elkészítés a lakosság bevonásával történt, ezért ezzel kapcsolatban 
FÓRUM került megtartásra, amelyen a falu lakosságát közel 30 fő képviselte. Az óvodánk 
működését illetően tájékoztatom a tisztelt jelenlévőket, hogy a Püspöki Hivatal döntése 
értelmében a fenntartás változott a tavalyi évhez képest. A változás oka az, hogy a Központi 
Óvoda levált az eddig közösen működő gimnáziumról, és önálló intézményként működik tovább 
a nevének megváltoztatásával. Mint ismeretes, Brenner Jánost boldoggá avatták, így nevéhez 
immár hozzátartozik a boldog kifejezés. Tájékoztatom a tisztelt hallgatóságot, hogy az 
együttműködés a Püspöki Hivatallal töretlen, a Központi Óvoda vezetőjével szintén jó a 
munkakapcsolat és püspök Úr is megelégedéssel nyilatkozott a látogatását követően az Óvoda 
életéről, az ott folyó munkáról és a gyerekek neveléséről. A szülők is elismerően nyilatkoztak a 
munkát illetően, amiben változott a dolgozói kör összetétele is, hiszen Marika nyugdíjba vonult, 
Orsi óvó néni pedig gyes-re ment. A helyettük érkezők hamar beilleszkedtek, a gyerekek hamar 
megszerették Őket és a szülők is elfogadták a változást, ma már elmondható, hogy a kapcsolat is 
jó az új vezetővel és az új óvónővel. Örömmel jelenthetem a lakosságnak, hogy a nehéz anyagi 
körülmények ellenére községünknek nincs kifizetetlen számlája, nincs elmaradt tartozása. Az 
Önkormányzat a felelős gazdálkodásának köszönhetően nem adósodott el. A pályázatokkal 
kapcsolatban elmondhatom, hogy sikeresen pályáztunk a határon átnyúló Alpannónia Plus 
keretén belül és nyertünk közel 14 millió Ft-ot, aminek köszönhetően egy részét már fel is avattuk 
a Kerekes üzletház udvarán kialakított Turista pihenőhellyel és a gyerekek nagy örömére egy 
játszótérrel. A második része a projektnek jövőre kerül avatásra, itt még a Tanösvény kialakítása 
van hátra, amihez a kivitelezővel történő megállapodás az Írottkő Natúrpark bevonásával 
folyamatban van. Nyertünk a Bucsuval közösen elindított TOP-os pályázaton is. Itt egy traktort 
és egy pár munkagépet sikerül majd beszereznünk, jelenleg a közbeszerzés kiírása van 
folyamatban, ami elég sok nehézségbe ütközik a törvényi feltételek módosítása miatt, de azért 
bízunk benne, hogy lesz traktorunk. Sikeresen pályáztunk a szociális tűzifa beszerzésére, így a 
rászorulók az idén sem maradnak tüzelő nélkül. Sikerült az idén is a szociálisan rászorulóknak 
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segélyt adnunk, hozzájárulást fizetnünk a gyógyszerek kiváltásához, lenne még lehetőségünk az 
ellátásra szorulók körében központilag szociális gondozót alkalmaznunk, de az idén sem tartottak 
rá igényt. A falukép, a temető és a közintézmények, közterek állapotának rendbetételére az 
Önkormányzatnak három embere, egy falugondnoka és két közfoglalkoztatottja van, de sajnos 
effektív munkát csak a két közfoglalkoztatott végez, mivel a gondnok Úr beteg, így a 
munkavégzésére nem számíthat az Önkormányzat. A munkaügyi program keretében sikeresen 
pályáztunk, így az egyik közfoglalkoztatottat sikerült felvennünk közalkalmazotti státuszra, 
aminek köszönhetően a gondok Úr helyettesítése egy időre megoldottá vált, igaz ez még nem 
végleges megoldás.  Az Önkormányzat az anyagi lehetőségeihez mérten az idén is tudta támogatni 
a faluban működő Egyesületeket. Köszönet az ÖTE- nek és parancsnokuknak az idei évben 
végzett munkájukért, mint minden évben most is kijelenthetem, hogy rájuk mindig számíthat a 
falu lakossága. A Kökörcsin Hagyományőrző Egyesületünk az idén is aktívan hozzájárult 
rendezvényeink sikeres lebonyolításához és színvonalának emeléséhez. Mind a Dalárda, mind a 
Csúzlisok és a Felnőtt Színjátszó Kör, valamint a Nyugdíjas Klub munkáját ezúton is szívből 
köszönjük. Külön köszönöm a vezető Frank- Sziklai Márta munkáját, és köszönöm a tagok aktív 
részvételét és az ünnepi megemlékezéseken, és egyéb rendezvényeken végzett kiemelkedő 
munkáját. Úgy gondolom, hogy a nemzeti ünnepeink alkalmából összeállított műsorokat az 
országban bárhol szívesen fogadnák. Gratulálunk a Bozsok SE-nek az idei évben nyújtott 
sportteljesítményükért, külön köszönet a megújult vezetésnek, edzői karnak és természetesen az 
elnök úrnak. A Castanea Egészséges Középkorúakért Egyesület munkáját is köszönöm. A 
rendezvényeik szintén Bozsok hírnevét öregbítették.  

Köszönet a Hegyközségnek, a gazdáknak, a vállalkozóknak, a vendéglátó egységeket 
üzemeltetőknek, a szállásadóknak a rendezvényekhez nyújtott önzetlen segítségéért. Engedjék 
meg, hogy a Kerekes Üzletház tulajdonosait külön kiemeljem, hisz azon kívül, hogy számos helyi 
lakosnak tudnak munkát biztosítani, valamennyi rendezvényünkhöz jelentős mértékű anyagi 
támogatást is nyújtanak. Köszönet a falu lakosságának az összefogásért, amivel végül is a falunkat 
szolgáljuk és saját magunk környezetét tesszük szebbé, a turisták számára vonzóbbá. Köszönet 
mindenkinek azért a fáradtságos munkáért, társadalmi munkáért, a rendezvényeken nyújtott 
segítségért, amivel hozzájárultak Bozsok hírnevének öregbítéséhez. Köszönet illeti még a Parti 
Kertészetet a több éve már a község virágosításához, szebbé tételéhez adott segítségéért. 
Köszönet jár a Kőszegi Rendőrkapitányság személyi állományának, és körzeti megbízottjainak is, 
akik jelenlétükkel biztosították a közbiztonságot, munkájukkal segítik valamennyi 
rendezvényünket.   

Végül, de nem utolsó sorban köszönetemet fejezem ki Jegyző Úrnak, a Kőszegi Közös 
Önkormányzati Hivatal dolgozóinak, külön köszönöm a segítségét Edinának, köszönöm a 
fáradtságos munkáját Melindának, Emmának és hálás köszönetem Hodics Zsoltnak, aki nélkül 
nem így nézne ki Bozsok, és köszönet Pompinak is. Köszönöm a munkáját a körzeti 
orvosunknak Dr. Koczor Gábornak és asszisztensének Simonné Sally Ildikónak, akik 
lelkiismeretesen, önzetlenül látják el feladatukat minden esztendőben. Sajnos a rekreációs 
parkunkban a játékszerek teljes felújításra szorulnak. Az anyagi feltételek, ha engedik, felújítjuk a 
gyerekek játékait, mivel séta után jól jönne a gyerekeknek egy kis játék a sportpálya mellett. 
Végezetül engedjék meg, hogy a magam és a képviselő társaim nevében kívánjak Áldott, Békés 
Boldog Karácsonyi Ünnepeket és eredményekben gazdag Boldog Új Évet! 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen 
szavazattal meghozta a következő határozatot. 

44/2018.(XI.8.) Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testületének határozata: 
Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testülete az önkormányzat képviselő-testületének 
munkájáról szóló beszámolóját elfogadja. 
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Határidő:  azonnal 
Felelős:  Darabos Béla polgármester 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testülete 5 igen 
szavazattal meghozta a következő határozatot. 

45/2018.(XI.8.) Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testületének határozata: 
Bozsok községi Önkormányzat Képviselő-testülete a lakóhely környezeti állapotáról szóló 
beszámolóját elfogadja. 
 
Határidő:  azonnal 
Felelős:  Darabos Béla polgármester 
 

3. Közérdekű kérdések és javaslatok 
 
Hozzászólások: 
 
Darabos Béla polgármester 
Átadnám a szót a tisztelt hallgatóságnak, kérdéseket, hozzászólásokat tegyétek meg. 
 
Horváth György bozsoki lakos 
Én a patakrendezésre kérdeznék rá, mert állítólag erre pályáztunk és nyertünk is. Hogy mi van 
ezzel? 
Darabos Béla polgármester 
Folyamatban van, 2020-ig kell befejezni. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
És a nyugati szer rendbetétele? 
 
Darabos Béla polgármester 
Arra a kivitelezőt hétfőig kell felhívnom. Októberre ígérték, hogy Cákról átjönnek ide is és nem 
értek ide. 
 
Horváth György bozsoki lakos 
Maga a régi út lett elrontva, amit csináltak, mert durva kővel rakták le. 
 
Darabos Béla polgármester 
Igen, tudom, hogy hogy néz ki, nincs alapja. Arra a konszolidációs pénzből különítettünk erre el 
direkt pénzt, közel 4 millió forintot. Akkor a kivitelező azt ígérte, hogy jön és megcsinálja, aztán 
nem lett belőle semmi. Kaptam két sárvári, meg egy vasvári címet, hívtam őket is, de nem 
vállalták, mert tele vannak munkával. Most van egy úriember, vasszécsenyi, ő hétfőre ígérte, hogy 
jön, felméri. Fel van mérve 157 m2 –ről van szó. A Zsombori Pali bácsi felmérte nekünk, megvan 
rá a költségvetés. Ez a felmérés 2016. novemberében történt, de valószínű, hogy az a költségvetés 
már nem állja meg a helyét. Tudjátok, hogy emelkedtek az árak, tehát valószínű, hogy ebből 4 
millió forintból nem fogjuk tudni megvalósítani. A község szerencsére áll úgy anyagilag, hogy 
mellé tudja tenni a szükséges anyagi forrásokat. Én bízok benne, hogy ez a hétfői ígéret ez be lesz 
tartva. Úgyhogy most itt tartunk. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
A tükörben olvastam ezt a vízhálózat-bővítést. Mire gondoltál? 
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Darabos Béla polgármester 
Elsősorban vannak az építési telkeink a temető dombbal szemben, oda közművesítést, valamint a 
hegyközségnek a vízellátását. Az utolsó csonk ott van a Pihenőház mellett a TVP-nél és onnan 
határ felé szeretnénk bővíteni a vízellátást. Lenne egy nyomásnövelő ház. Én már beszéltem a 
VASIVIZ ZRT. vezérigazgatójával, Dr. Kohuth Viktor úrral, a „Gördülő fejlesztési tervben” 
benne van Bozsok, tehát belevették a vízhálózat bővítését. Viszont további 80 millió forint 
támogatásra volna még szükség. 
 
Horváth György bozsoki lakos 
És hogyan tervezitek, a boros rét a falué vagy az üdülő övezet is? 
 
Darabos Béla polgármester 
Az üdülő övezet is benne lenne. Lenne egy nyomásnövelő ház, mert a jelenlegi állapot, nem vinné 
fel a vizet. A hegygazdákat én megszólítottam, az új elnököt a Szabolcsot, ő is örült ennek a 
hálózat bővítésnek és azt mondta, hogy ő is megszólítja a gazdákat. Hozzájárulást adna a 
Határmenti Vigadó is, mert nekik is a vízellátás nagy gondot jelent, akár 10 millió forinttal is be 
tudnának szállni, nekem ezt ígérte a Tóth Ernő. Ha pályázat lesz rá, azt azonnal beadjuk rá. Azon 
vagyunk, hogy ezt megvalósíthassuk. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Lesz annyi víz, hogy ellátja ezt a részt, amit terveznek?  
 
Darabos Béla polgármester  
Misikém, bízunk benne, hogy lesz. Eddig nem volt gondunk. Volt már olyan, amikor száraz 
időszakban, - emlékeztek rá-, hogy lajtos kocsival kellett hozni a vizet. Velem és Bozsok olyan 
különleges helyzetben van, hogy gyűjtőmedencéből kapjuk a vizet, ezt tudja mindenki, aki itt 
lakik. Ha csapadékos időjárás van, akkor nincs gond, de ha szárazság, akkor igen, gondunk van. 
 
Horváth György bozsoki lakos 
Egyben a csatornát is csinálják? 
 
Darabos Béla polgármester  
Igen. A régi rendszer úton lenne lehozva a gerincvezeték, a csatornáé, és ott lenne rákötve a 
rendszerre. A Jakab Félixék előtt van a csatorna kiindulási pontja. 
 
Kutics András bozsoki lakos 
Most a tv, rádió foglakozik ezekkel az kutakkal. Most ezzel mi van? Mert egyik éven azt mondták, 
hogy be kell jelenteni, most már az mondják a törvény szerint az ásott kutakat is kell? 
Mindenkinek a saját kötelezettsége a bejelentés? 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Nyugdíjas vagyok, a Vízügyi Igazgatóságnál dolgoztam, tegnap voltam bent. Székely Edgár úrral 
beszéltem a kutak ügyében. A következő a helyzet, december 31-ig türelmi idő van, tehát addig 
kitolták a határidőt, mert Vas megyében, körülbelül 6-8000 kút van, amit nem tudtak. Az 
önkormányzatnál vagy a jegyző úrnál be kell jelenteni és utána az igazgatóságra is megküldik ezt a 
papírt és akkor ott majd összegzik. Tehát meg kell adni a kutaknak a paraméterét, milyen mély a 
kút, mennyi vizet használnak el rendszeresen. 
 
Darabos Béla polgármester  
És ez évszámtól független? 
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Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Ez a gond, hogy nem tudják. Én tegnap érdeklődtem, mert én is érdekelt vagyok benne. Az 
országgyűlés ugye még nem fogadta el, hogy ez milyen formába megy. Most összeget nem akarok 
mondani, de az is ki van kalkulálva, hogy 30 méter mélységig x összeg, 30 méternél mélyebb 
kútnál plusz költség lesz várhatóan. 
 
Darabos Béla polgármester  
Ezzel kapcsolatban átadnám a szót a Dr. Zalán Gábor jegyző úrnak. 
 
Dr. Zalán Gábor jegyző 
Tisztelt képviselő-testület, tisztelt polgármester úr! Még én is írásos anyagra várok a 
Katasztrófavédelem részéről, amit várhatóan ma vagy holnap meg fogok kapni. A Kőszeg és 
Vidéke c. havilap most megjelenő novemberi számában egy tájékoztatót fogok megjelentetni a 
kutakra vonatkozóan a hatályos jogszabályokból. A jogszabály úgy szól, hogy 2018. december 31-
ig van a kút amnesztia és 2018. január előtt fúrt vagy ásott kutakra vonatkozik, tehát ilyen 
értelemben minden kútra vonatkozik. Attól függően, hogy 500 m3 alatti az éves vízfogyasztás, 
tartozik jegyzői vagy a katasztrófavédelem hatáskörébe. Tulajdonképpen 500 m3 alatt is tartozhat 
a katasztrófavédelem hatáskörébe, ha valaki gazdasági célra használja fel. Például őstermelő, 
gyümölcsöse van, és ezzel locsol vagy állatokat tart és ebből itatja. Nyilvánvalóan akkor ezt 
mindenki eldöntötte, hogy milyen célra kérte vagy fúrta. A jogszabályi kötelezettség, hogy 2018. 
január 1. előtt fúrt és ásott kutakat be kell jelenteni. Tehát most még bírság nélkül lehet 2018. 
december 31-ig bejelenteni a 2018. előtt létesített kutakat. Ezt viszont csak megfelelő 
szakképzettséggel rendelkező vízügyi mérnök által készített komplett tervdokumentáció (milyen, 
hogy épül fel, vízhozam stb.) birtokában lehet bejelenteni, amiről lehet olvasni, akár az interneten 
is. A cikk megjelenése óta érkezett hozzám kb. 4-5 cégtől is különböző ajánlat, 150.000-300.000 
forintig terjedő összegről. Például 150.000 forint+ÁFA- ért csinálják meg darabját, 50 db kút 
esetében, de 75 db kútnál az ajánlat szerint, akár lehet 135.000 forint. Nyilvánvalóan ez egy 
törvényi kötelezettség, mindenkire vonatkozik, hogy a kutakat be kellene jelenteni. A mai hatályos 
jogszabályi környezet alapján, ha nem változtatja meg a parlament a jogszabályt, akkor 2019. 
január 1-től az 1996. év előtti kutakra nincs bírság. Köszönöm szépen. 
 
Koller Frigyes bozsoki lakos 
Én egy dolgot szeretnék megkérdezni itt a hősi szobor előtt ez a bombatölcsér mikor fog eltűnni? 
Egyáltalán miért került oda? A miértekre lennék kíváncsi.  
 
Darabos Béla polgármester  
Ez a projekten belül van. A csőtörés miatt került oda, elázott a pincéje az Ede bácsinak, ugye ő 
ásta ki azt a szakaszt, kicserélte azt a vezetéket. Felmérettem, 700.000 forintért megcsinálták 
volna, tehát lett volna egy kivitelező, aki ezt megszűntette volna és az Ede bácsi közölte, hogy 
nem engedi betemetni, azt majd ő fogja ott lerendezni. 
 
Koller Frigyes bozsoki lakos 
Azért kérdezem, mert szerintem a mai világban nem úgy van, hogy közterületen fogjuk magunkat 
aztán nekiállunk fúrni, ásni, faragni, ott forgalmi akadályt képezni. Akkor fizettessék ki vele a 
700.000 forintot. 
 
Darabos Béla polgármester  
A vizes projektet 2020-ig kell befejezni. Az övárok rendszer nem valósult meg, mert sokan nem 
tudták aláírni, akik külföldön vannak, és az helyett lesz az árokrendszer a falun belül felújítva és 
annak a keretein belül lesz itt az összes vízelnyelő helyre téve. Én bízok benne, hogy már 
tavasszal elkezdik majd, mert ugye Velemmel meg Bozsokkal kezdenek majd, erre ígéret van. 
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Pirosné Hodics Edit bozsoki lakos 
Az újságban is azt nyilatkoztad, hogy Bucsuval együtt nyertétek meg erre a vízelvezető árkokra is 
a pályázatot.  
 
Darabos Béla polgármester  
Bucsuval együtt a traktort nyertük. Konzorciumban vagyunk a megyével, tehát az 5 hegyközség 
plusz Perenye van még benne ebben a projektben. 
 
Pirosné Hodics Edit bozsoki lakos 
Tehát akkor még jövő tavasszal sem biztos, hogy lesz abból valami? 
 
Darabos Béla polgármester  
Ígéret van rá, de 2020-ig kell befejezni. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
A PR-Telekom elkezdte az internetet csinálni a faluba, azzal mi van? Mert a hálózat ki van építve, 
de nincs folytatva. 
 
Darabos Béla polgármester  
A mai napon érkezett a postával a tájékoztatás, hogy november 15-én kezdik reggel 8 órakor itt 
Bozsokon ennek a kiépítését. 
 
Koller Frigyes bozsoki lakos 
A temetőnél van az a hársfa, rengeteg száraz ág van rajta, elég termetes darabok. Most azzal a 
fával valamit kellene csinálni, vagy legalább a száraz ágakat leszedni, mert én nem is merem azt 
említeni, ha véletlenül olyan szél lesz, ami esetleg millió forintos síremléket tönkretesz, akkor azt 
ki fogja kifizetni? Tehát jó lenne azt a fát vagy kivágatni, vagy legalább a száraz, vastagabb ágakat 
leszedetni egy olyan emberrel, aki ilyen technikával rendelkezik. 
 
Darabos Béla polgármester  
A kivitelezővel a Hodics Andi vette fel a kapcsolatot, átadom a szót neki. Ugyanúgy meg lehetne 
csinálni, mint a másikat, emlékeztek rá, az is le lett ágazva, nem lenne kivágva tövestől. Ki is írtuk 
a veszélyre figyelmeztető felhívást. Az E.On-tól, akik itt voltak, kivágták az 5 veszélyes fenyőt, a 
Frici bácsiék előtt. Ők azt mondták, hogy ezt a fát nem tudják elvállalni, mert ehhez alpinisták 
kellenének. 
 
Koller Frigyes bozsoki lakos 
Ha ezt csinálnák, tudod, hátul van az a nagy tuja, azt nem lehetne lerövidíteni kicsit? 
 
Darabos Béla polgármester  
Azt is úgy kellene, ledarabolni, ha kivágatjuk. 
 
Hodics Andrea képviselő  
A polgármester úr már egy alkalommal felvette a kivitelezőkkel a kapcsolatot, akik a megígért 
időpontra nem érkeztek. Én felvettem egy másik, ikervári vállalkozóval a kapcsolatot és azt 
beszéltük meg, hogy jövő szombaton el fog jönni és megnézi a szóban forgó fát, hogy azzal mit 
tudnak kezdeni. Kell-e hozzá kosaras, vagy alpinista módszerrel meg tudják-e csinálni. Akkor 
tudja, az időpontot is megmondani, hogy mire tudja vállalni. Tehát most ő konkrét időpontot 
nem tud mondani, nagyon sok munkájuk van, most is úgy jön ki Kőszegszerdahelyről. Tehát ő 
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felméri, akkor ad árajánlatot. Én ennyit tudtam intézni, most bővebbet nem tudok mondani. Van 
még egy vállalkozó, aki megcsinálná, de hát ez nagyon sok mindennek a függvénye. 
 
Darabos Béla polgármester  
Ugyanígy vagyok a fenyőkkel, a Szent-József kápolna mellett. Aki volt az a vállalkozó, akit az 
Andrea említett, hogy jön, ő 15.000 forintért vállalta darabját, ugye 6 fenyő van ott. Beszéltem 
akkor a Vilmos atyával, hogy hozzájárul az önkormányzat, mert az egyház tulajdona a kápolna. Ez 
a vállalkozó azt mondta neki, hogy megnézi a temetőnél a hársfát és emelőkosaras megoldással 
tudná ezt megcsinálni. Aztán azóta viszont nem érhető el. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Nekem lenne egy kérdésem itt a nyugati úttal kapcsolatos. Polgármester úr is erre jársz, többször 
is. Szeretnék erre választ kapni, az úttal kapcsolatosan lesz-e javítás? Mert ez nem megoldás, az 
autók és a víz is kimossa. 
 
Darabos Béla polgármester  
Hétfőn jön a kivitelező. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Öröm az, hogy az üzletháznak sok vendége lett, de ezen az úton jönnek vissza, az autóforgalom 
kb. a háromszorosa lett a régebbihez képest.A másik dolog, senkit nem akarok megsérteni, mert 
én is autós vagyok, sokat autózom, de néha úgy érzem, hogy nagyon gyorsan közlekednek itt. 
Sebességkorlátozó táblát vagy valami szankciót, ezen a nyugati oldalon. Most ne legyen 20 km, de 
egy középső limitet meg lehetne fogalmazni. 
 
Darabos Béla polgármester  
Közútkezelői hozzájárulás kell, önkéntesen nem tehetünk ki sebesség korlátozást. Aki a KRESZ-t 
tanulta annak tudnia kell, hogy lakott területen belül 50 km/ óra megengedett, sajnos azt tudom, 
hogy sokan nem tartják be. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
A másik dolog, amit szeretnék, ott a buszfordulónál a behajtani tilos tábla, ami fel van téve a 
villanyoszlopra. Állítom, hogy az ország legszerencsétlenebb helyzetben kitett táblája. 
 
Darabos Béla polgármester  
Írtam az ÉNYKK Zrt. igazgatójának, hogy tegyük szemmagasságba. Visszajött a válaszlevél, hogy 
az ott úgy jó, ahogyan el van helyezve. Ez nem a mi hatáskörünk.  
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Köszönöm szépen. 
 
Antal Krisztina bozsoki lakos 
Azt szeretném kérdezni, hogy ha önkényesen nem tehetünk ki sebességkorlátozó táblát, 
figyelmeztető táblát tehetnénk ki? Mert elég sok gyerek van, mondjuk a mi utcánkban. Emiatt 
esetleg egy gyermekekre figyelmeztető táblát nem lehetne kitenni? 
Darabos Béla polgármester  
KPM hozzájárulás kell ahhoz is. 
 
Koller Frigyes bozsoki lakos 
Én megértem az osztrákokat is, hogy szeretnének beparkolni, semmi gondom nincs ezzel, de 
tavasz, nyár, ősz, végig a sor. Az egy dolog, hogy a parkolóba aki befér, az befér. Majd jön a busz, 
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aki innen jön, nem jön, azt sem tudja hova menjen. A behajtani tilos tábla, azt is 3 méter magasra 
feltették, nehogy valaki észrevegye. Tényleg valamit lépni kellene, amíg valami nagyobb baj nem 
lesz, mert hogy árurakodás céljából megállnak az üzlet előtt az még rendben van, de amikor 
végig? Meg beállnak úgy a parkolóba, hogy fele kiáll az autónak. Valamilyen intézkedésre lenne 
szükséges, az önkormányzatnak kellene lépnie. Nekem mindegy, hogy sebességkorlátozás, vagy 
megtiltjuk, hogy ott ne álljanak meg, csak a parkolóban. 
 
Darabos Béla polgármester  
Kértem a Kőszegi Rendőrkapitányságtól, hogy növeljék meg a rendőri jelenlétet.  
Én már régóta szeretném az alsó buszmegállónál, hogy a sofőröknek a kiállási idejükre legyen egy 
kulturált kézmosó, wc, ételmelegítő, de sajnos az ÉNYKK Zrt. nem partner ebben.  
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
Bármi esély, hogy még az én életemben, járdánk is lesz? 
 
Darabos Béla polgármester  
Hova gondolod? 
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
Oda gondolom, hogy ne az úttesten kelljen nekem bejönnöm, hanem járdán. 
 
Darabos Béla polgármester  
A Bucsu felőli oldalra gondol. Égető szükség lenne a járda rekonstrukcióra, de erre pályázat 
megint nincs, ha lesz pályázunk rá. Önerőből annak a kiépítése horribilis összeg lenne, arra 
viszont a költségvetésünk még nem alkalmas, hogy ezt megvalósítsuk. 
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
Ha csak kővel végig szórnánk, az nem egy nagy összeg. 
 
Darabos Béla polgármester  
Csak ott a magánterületeken menne keresztül. 
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
Az enyémen is megy keresztül, az is magánterület. 
 
Darabos Béla polgármester  
Sajátos helyzet Bozsokon a patakpart. Elég, ha egy fő nem járul hozzá és akkor mit lehet csinálni? 
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
És ha mindenki aláírja? Akkor lesz járda? Csak annyi kell, hogy el tudjunk gyalog menni. 
 
Darabos Béla polgármester  
Kővel meg tudjuk szórni. 
 
Jakabné Kovács Ágnes bozsoki lakos 
Ott vannak nálunk a vendégek, jönnek a gyerekesek, kénytelenek az úttesten közlekedni. 
Elméletileg arrébb van az a 4 méter elhagyva a patakparttól, hogy ott járda lesz majd valamikor. 
 
Darabos Béla polgármester  
Sajnos nézd meg, hogy nagyon sokan nem hagyták el a 4 métert. A Dobányéknál nincs járda. 
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Jakab Félix bozsoki lakos 
A laktanyáig van járda. Az úttesten megyünk. Én még csak elballagok rajta, de a gyerekekkel mi 
van? 
 
Darabos Béla polgármester  
Az Izabelláék hozzájárulnak –e ahhoz, hogy a hidat használják? A járdát is addig meg lehetne 
csinálni. A patakpartig tiétek a terület.  
 
Rieglerné Pimmer Izabella bozsoki lakos  
Persze, hogyne járulnánk hozzá. Az úthoz is.  
 
Darabos Béla polgármester  
Félix, azt javaslom, hogy gyűjtsél aláírást és add be az Önkormányzathoz a kérelmet.  
 
Jakab Félix bozsoki lakos 
A 4 méter erre van elhagyva. Az az én területem, de közös felhasználásra. Minden telek úgy van. 
Nekem nem kell aláírásokat kérnem senkitől, az eleve azért lett úgy kihagyva. Hatan vagyunk ott. 
Eleve úgy vannak a telkek kiszabva, hogy ott járda van. És én, mint telek tulajdonos, kutya 
kötelességem, hogy ott mások is járhassanak. Ez mindenkire vonatkozik, nemcsak rám.  
 
Rieglerné Pimmer Izabella bozsoki lakos  
Közforgalom elől el nem zárt magánút. 
 
Jakabné Kovács Ágnes bozsoki lakos 
Ez volt az egyik kérdés. A másik, amit szeretnék megkérdezni, hogy a pataknak ki a kezelője? 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
A polgármester úr nagyon jól tudja, amíg nem mentem nyugdíjba közfoglalkoztatással 
foglalkoztam a Vízügyi Igazgatóságon, így a patak partot, ameddig tudtuk mi rendbe raktuk a 
bozsoki patak partot. A falujelző táblától a tábla végéig az önkormányzat, a táblától lefelé a 
Vízügyi Igazgatóság kezelésében van. 
 
Jakabné Kovács Ágnes bozsoki lakos 
Meg lehet nézni, hogy milyen állapotban van. Nem folyik a víz a szennyvízáteresztőnél, mert nem 
engedi el a sok szemét. Beomlott a föld és most már nem olyan mély. Én szedem ki a szemetet. 
Nem jön senki, aki intézi ezt? Ez addig nem probléma, amíg nem jön egy árvíz. Aztán elönti a 
falut, mert szűk a patakmeder. 
Pirosné Hodics Edit bozsoki lakos 
Mindenki pucolja ki maga előtt, én is kipucolom.  
 
Antal Krisztina bozsoki lakos  
Én ugyanúgy kipucolom patakot, gyerekkorom óta mi tartjuk rendbe. Soha senkitől nem kértem, 
a szemetet is kiszedem belőle. Kötelességemnek tartom azt, hogy tisztának tartsam a saját 
környezetemet. Kit akarunk felelősségre vonni, amikor senki sem látja, hogy ki dobja bele a 
szemetet? Ahol mély az árok, ott persze, hogy megoldásra van szükség. Vagy az, hogy nem folyik 
át a víz, mert megáll bent a sok szemét. Megvárjuk, amíg felgazosodik, és úgy hagyjuk? 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Szakmai szempontból, ott a fahídtól felfelé a tűzoltó szertárnál – olyan 15-20 méter -, addig 
kellene a medret meghúzni jobbról, balról, azaz kis vízi medret csinálni. Fahídtól lefelé, egészen 
az Imréig. Ugye, ott a legszűkebb a patakmeder.  
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Rieglerné Pimmer Izabella bozsoki lakos  
Én ezzel kapcsolatban szeretnék kérdezni. Azt mondtad, hogy a kertek alja helyett bent a faluban 
lesz az árok? Az mit jelent? 
 
Darabos Béla polgármester  
Azért jön az úton a víz, amikor nagyobb eső van, mert a vízelnyelők be lettek temetve. 
Valamelyik beomlott, ami a tűzoltó szertárnál van, az beszakadt, ezeknek a helyreállítása benne 
van ebbe a projektben. Az alsó buszfordulónál, ott is volt egy vízelvezetés, a buszok miatt, ahogy 
fordulnak és beállnak a buszöbölbe, ott volt a patakba bevezetve az út alatt a vízelvezetés. Ezek 
meg vannak terveztetve és ez lesz megcsinálva az övárok rendszer helyett. 
 
Rieglerné Pimmer Izabella bozsoki lakos  
Árkok is lesznek? 
Darabos Béla polgármester  
Igen, lesznek, a Norbiékig lesz megcsináltatva. 
 
Banga László bozsoki lakos 
Már egy párszor elhangzott itt az este folyamán, hogy az előttünk lévő közlekedés elég problémát 
okoz némelyek számára. Szóval ki, amivel bánik. Hogyha a mezőgazdaságot nézzük, akkor az 
autójával csinál kellemetlenséget, ha kiszórja a trágyáját, akkor azzal okoz kellemetlenséget, szóval 
nálunk ez a probléma, hogy a közlekedés és a parkolás okoz bosszúságot a lakosság számára. 
Talán szerencsésebbek a Kőszeg hegyalja többi falu lakói, ahol már se bolt, se kocsma nincsen, 
ott biztosan nincsen tömeg az utak szélén, úgyhogy ott nem okoz ilyen gondot ez a parkolás. 
Elnézést kérünk mindenkitől, akinek ezzel bosszúságot okozunk, úgyhogy esetleg az itt tűrje el 
ezt a kellemetlenséget. Fel kell vállalni, valamit valamiért, különben nem jönne ember ide a faluba, 
nem kapna helyi kávét, péksüteményt, mint ahogy a többi hegyaljai községben nem kapja meg. 
Igyekszünk azért tenni az ellen, hogy ez a gond megoldódjon. Most a hátsó udvarban, most már 
közel 30 parkolóhelyet kialakítottunk, a kisiskola mellett ki van táblázva, ezzel próbáljuk 
megoldani a plusz gépjárműforgalmat, úgyhogy türelmet kérünk mindenkitől, de valamit 
valamiért. Ezért is igyekszünk a falunak kicsit visszaforgatni a közösségi életbe, hogy valamivel 
kompenzáljuk a kellemetlenségeket. Köszönöm. 
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Aki arra jár az tudja, hogy miről van szó. A mellettem lévő szomszéd a falu szégyene. Három - 
négy évvel ezelőtt összefogtunk és kipucoltunk mindent. Most meg már az ablakon nőnek ki a 
hajtások. Az önkormányzatnak lépni kellene ebben a dologban valamit.  
 
Darabos Béla polgármester  
Koszta Mihály, aki szociális otthonban van. Én attól félek, hogy össze fog dőlni ez a ház. Jött már 
megkeresés az Önkormányzathoz állapotfelmérésre. Le lett fotózva és be lett küldve.  
 
Hoffer Mihály bozsoki lakos 
Én azt fogom csinálni, hogy leírom újra az egész dolgot, fénykép dokumentációval együtt.  
 
Darabos Béla polgármester  
Tudom, hogy az a ház életveszélyes. Felszólítottuk, hogy az udvart tegye rendbe.  
Van még valakinek észrevétele vagy hozzászólása? Amennyiben nincs, nagyon szépen köszönöm 
az aktivitásotokat, a részvételt és még egyszer kívánok mindenkinek nagyon boldog családi életet, 
jó erőt, egészséget. Találkozó lesz az idősek napján, az a rendezvényünk még hátra van, mikulás 
ünnepség lesz a gyerekeknek. Köszönöm szépen, hogy részt vettetek a közmeghallgatáson.  
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